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《佩觽》中郭忠恕汉字演化观念的探析
On Evolution of Chinese Characters of Pei Xi 

姜燕(Jiang Yan)*

 摘要 
《佩觽》是五代宋初郭忠恕所撰写的一部字书，是魏晋以来辨形字书的总结，对于规范汉字以及研究汉

字的形体演变规律有重要的参考价值。
本文主要分析郭忠恕指出的34种当中的6种文字演化现象，从而展示郭忠恕的汉字演化思想概貌，分析

和阐述郭忠恕关于汉字演化的思想理论，确定这些思想在后世流传中的价值和作用，以及对今天文字学
研究的启发和影响，从而在中国文字学史中给它一个恰当的定位，为今后写出科学的文字学史、辞典史
提供详实可靠的个案研究资料。
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 Abstract
 Pei Xi is a book of Chinese characters written by Guo Zhongshu. It epitomized the 

dictionaries of Chinese characters which are produced since WeiJin. Nowadays, it is worth 
standardizing Chinese characters and researching their developing rules.
Pei Xi has three parts .The first part is the theory about Evolution of Chinese characters . 

This thesis will mainly analyze Guo Zhongshu’s theory about Chinese characters and their 
evolving rules , and discuss its significance in philology. This thesis will also provide some 
reliable reference materials for case study. The author will draw a conclusion by summing up 
the values of Pei Xi, as well as its influences.
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